
 

Protokół nr XLIV/2017 

XLIV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 27 grudnia 2017 r., w godz. 10
00

 – 12
30

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności, aktualnie  

w Sesji uczestniczy 17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego  

17 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 

(załącznik nr 1, 2 i 3). Następnie zapytał o uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

 

● Obecnie odbyła się uroczystość wręczenia wyróżnień dla zawodników Klubu Sportów 

Walki „Róża Karlino” za wybitne osiągnięcia sportowe oraz godne reprezentowanie Powiatu 

Białogardzkiego na arenach Kraju, Europy i Świata. Za znakomite wyniki w boksie Starosta 

Białogardzki przyznał nagrody Elżbiecie Wójcik, Mateuszowi Polskiemu, Paulinie Jakubczyk 

i Radomirowi  Obruśniakowi. 

 

Trener Klubu Sportów Walki „Róża Karlino” Tomasz Różański podziękował za wyróżnienia 

oraz życzył radnym oraz wszystkim obecnym wszystkiego najlepszego w nowym 2018 roku.   

 

● Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do 

zaproponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Powiatu. 

Radny – Andrzej Siwek  zgłosił wniosek formalny o wycofanie z dzisiejszego porządku 

obrad  projektu uchwały  Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok. Dodał, że ustawa o finansach publicznych przewiduje 

w uzasadnionych przypadkach uchwałę taką można podjąć do 31 stycznia roku następnego. 

Następnie radny umotywował swój wniosek. Poinformował, że dnia 18 grudnia 2017 roku 

odbyło się walne zebranie w Stowarzyszeniu Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w 

Białogardzie podczas którego przedstawiciele samorządu Miasta Białogard (Andrzej Siwek), 

Gminy Białogard i Powiatu Białogardzkiego złożyli propozycję, aby samorządy płaciły 

symboliczną składkę w wysokości 1 zł. Propozycja ta jednak nie przeszła. Zarząd 

stowarzyszenia złożył propozycję, aby samorządy wchodzące w skład stowarzyszenia płaciły 

składkę w wysokości około 200 tys. zł rocznie.  Walne stowarzyszenia na dzień dzisiejszy nie 

podjęło żadnej uchwały dotyczącej składki. Radny zaproponował, aby przełożyć głosowanie 

budżetu powiatu na 2018 rok na około dwa tygodnie, a w tym czasie zarząd stowarzyszenia 

powinien Radzie Powiatu dostarczyć schemat organizacyjny z opisem wszystkich stanowisk 

(zakresem obowiązków wszystkich osób). Oświadczył, że tego samego oczekuje od 

przedstawiciela spółki Invest – Park w Białogardzie, ponieważ powiat ma w tej spółce około 

20 % udziałów. Następnie poinformował, że 20 grudnia 2017 roku Pan Robert Madejski i 

Krzysztof Bagiński urządzili pokazową konferencję prasową podczas której przekazano 

informację, że jeśli cokolwiek złego stanie się w stowarzyszeniu winnymi będą: Andrzej 

Siwek, Jan Połuboczko i Jacek Smoliński. Powiedziano również, że stowarzyszenie ulegnie 

likwidacji, bo samorządy nie chcą przekazać składki. Radny oświadczył, że jeśli samorządy 

będą miały wiedzę  odnośnie działalności stowarzyszenia i możliwość jego kontroli wówczas 

będzie możliwość dyskusji odnośnie składki. Stwierdził, że jeśli stowarzyszenie ma udziały w 

spółce Invest – Park, to może spółka odkupi część udziałów, aby stowarzyszenie miało 

400.000 zł na spłatę kredytów. Przypomniał, że stowarzyszenie wzięło kredyty na zakup 
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udziałów w w/w spółce. Następnie zapytał radnych, czy ktokolwiek z nich wiedział o tym 

fakcie. Zapytał również dlaczego przedstawiciele poszczególnych samorządów nie przekazali 

tych informacji swoim samorządom – radnym. Poinformował, że na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie radny zapytał starostę, który jest przedstawicielem 

powiatu w stowarzyszeniu kto i w jakiej formie poinformował o tym fakcie radnych. W 

odpowiedzi usłyszał od starosty, że nie było przeszkód zaprosić przedstawiciela 

stowarzyszenia, aby przekazał informację. Następnie przypomniał radnym jak niedawno 

Burmistrz Miasta Białogard Krzysztof Bagiński oficjalnie wypowiadał się, że formuła 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie wyczerpała się. 

Stwierdził, że cyt.: „(…) kto jak nie Burmistrz Krzysztof Bagiński majstrował przy 

stowarzyszeniu, żeby ze stowarzyszenia wyprowadzić Inkubator Technologiczny, łącznie z 

gruntami na których stoi  - grunty są na dzień dzisiejszy własnością powiatu.(…)”. Radny 

powtórzył, że ani on, ani Jan Połuboczko, ani Wójt Gminy Białogard Jacek Smoliński nie 

mieli pomysłu, aby zlikwidować stowarzyszenie. Stwierdził, że doszli jednak do wniosku, że 

coś dzieje się w stowarzyszeniu nad czym nie ma kontroli. Oświadczył, że statut 

stowarzyszenia skonstruowano w ten sposób, że na dzień dzisiejszy  Pan Tomasz Hynda i Pan 

Krzysztof Bagiński zasiadają w Komisji Rewizyjnej Stowarzyszenia. Pozostali delegaci nie 

mają żadnego prawa do kontroli stowarzyszenia.  

Radny, a zarazem przedstawiciel Powiatu Białogardzkiego w Stowarzyszeniu Inicjatyw 

Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie – Jan Połuboczko na wstępie oświadczył, że 

popiera wniosek radnego Andrzeja Siwka. Zdaniem radnego stowarzyszenie, podobnie jak 

inne jednostki budżetowe powiatu powinno dużo wcześniej przekazać samorządom wysokość 

składki na następny rok, a nie organizować walne posiedzenie pod koniec grudnia. Zdaniem 

radnego jest to lekceważenie samorządów wchodzących w skład stowarzyszenia. Oświadczył, 

że nie jest za likwidacją stowarzyszenia. Radny zapytał dlaczego Burmistrz Białogardu 

Krzysztof Bagiński nie zwoływał konferencji prasowej jak zwalniano pracowników ze 

szpitala w Białogardzie, dlaczego nie mówi, że do tej pory części pracownikom nie 

wypłacono wynagrodzeń. Następnie ponownie zaapelował, aby w dniu dzisiejszym nie 

procedować budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok.  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach dzisiejszej 

Sesji. 

 

Przerwa trwała od godziny 10
25

 do godziny 10
40

. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda ustosunkował się do wniosku zgłoszonego przez 

radnego Andrzeja Siwka. Stwierdził, że złożony wniosek i jego uzasadnienie ni jak mają się 

do decyzji Zarządu Powiatu przedstawionej radnym w autopoprawce do budżetu na 2018 rok. 

Przypomniał, że Zarząd Powiatu przychylił się do wniosku Komisji Oświaty i Kultury oraz 

Komisji Rewizyjnej, aby składkę powiatu do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych w Białogardzkie przesunąć do rezerwy ogólnej. W przypadku kiedy składka 

zostanie ustalona na niższym poziomie pozostałe środki mogą zostać rozdysponowane na 

inny cel.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że nie zgadza się,  aby jakiekolwiek środki publiczne 

zostały przekazane do stowarzyszenia w sytuacji, kiedy nie ma nad nim żadnej kontroli. 

Stwierdził, że Starosta Tomasz Hynda, który jest delegatem powiatu w stowarzyszeniu nie 

dopilnował, aby był w nim tzw. porządek prawny. Ponownie zaapelował, aby przedstawiciele 

stowarzyszenia i spółki Invest – Park przekazali radnym na sesji rzetelne informacje o 

których mówił wcześniej. 
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Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto na wstępie oświadczył, że zgadza się z 

niektórymi stwierdzeniami radnego Andrzeja Siwka. Oświadczył, że żadne środki finansowe 

nie zostaną przekazane do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w 

Białogardzkie dopóki walne stowarzyszenia nie ustali  wysokości składki. Przypomniał, że 

Zarząd Powiatu przychylił się do propozycji komisji, aby składkę przesunąć do rezerwy 

ogólnej i pozostawić 1 zł, na tym paragrafie, aby nie zginął. Stwierdził, że zgadza się z 

stwierdzeniami radnego Andrzeja Siwka, że potrzeba jest przekazania radnym informacji 

dotyczących działalności stowarzyszenia. Stwierdził, że nie widzi powodów, aby w dniu 

dzisiejszym nie przyjmować budżetu powiatu na 2018 rok z uwagi na brak ustalonej składki, 

ponieważ środki na ten cel są w rezerwie. Ponownie zaapelował o podjęcie w dniu 

dzisiejszym uchwały w sprawie budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poddał pod głosowanie wniosek radnego 

Andrzeja Siwka o wycofanie z dzisiejszego porządku obrad  projektu uchwały  Rady Powiatu 

w Białogardzie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marek Anusz, Adam Kołacki, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Andrzej Siwek, Rajmund 

Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

PRZECIW (10) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Andrzej 

Nowak, Piotr Pakuszto, Wojciech Potrzebowski, Bogusław Stanczewski, Jerzy Żuk 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła oświadczył, że wniosek  radnego nie 

uzyskał akceptacji i Rada Powiatu będzie realizowała następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie quorum, 

- przyjęcie protokołów z XLII i XLIII Sesji Rady Powiatu w Białogardzie, 

2. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych w roku 2018 na terenie Powiatu 

Białogardzkiego, 

b) przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Białogardzkim na lata 2017 -

2020, 

c) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu 

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, 

d) przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2017-2022, 

e) zmiany Uchwały Nr XXXIV/215/2013 z dnia 24 maja 2013 roku w sprawie 

wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których zarządcą 

jest Zarząd Powiatu Białogardzkiego, 

f) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Białogardzie na rok 

2018, 

g) ramowego planu pracy Rady Powiatu w Białogardzie na rok 2018, 
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h) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, 

i) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2017 – 2025. 

3. Projekt budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok. 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami, 

b) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych, 

c) przedstawienie opinii RIO, 

d) przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie opinii i wniosków komisji  

i radnych, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej, 

g) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025. 

4. Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu  

w Białogardzie w okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Zamknięcie Sesji. 

 

 

 

● Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do protokołów:  

z XLII Sesji z dnia 29 listopada 2017 roku oraz z XLIII Sesji z dnia 11 grudnia 2017 roku. 

Przypomniał, że z treścią w/w protokołów można było zapoznać się w Biurze Rady Powiatu. 

Poinformował, że zgodnie z § 37 Statutu Powiatu Białogardzkiego do treści protokołów nie 

wpłynęły żadne uwagi na piśmie. W związku z powyższym poddał pod głosowanie w/w 

protokoły. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poddał pod głosowanie protokół z  XLII 

Sesji z dnia 29 listopada 2017 roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, 

Jerzy Żuk 

PRZECIW (1) 

Rajmund Wasiak 

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie większością głosów przyjęli protokół z XLII Sesji  

z dnia 29 listopada 2017 roku.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poddał pod głosowanie protokół 

z  XLIII Sesji z dnia 11 grudnia 2017 roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, 

Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rajmund Wasiak 

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie większością głosów przyjęli protokół z XLIII Sesji  

z dnia 11 grudnia 2017 roku.  
 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektami uchwał 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 
a) rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych w roku 2018 na terenie 

Powiatu Białogardzkiego, co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych w roku 2018 na terenie Powiatu 

Białogardzkiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 
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Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona 

Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIV/203/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych w 

roku 2018 na terenie Powiatu Białogardzkiego, w brzmieniu jak przedstawia załącznik 

nr 5 niniejszego protokołu. 

 

b) przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Białogardzkim na lata 2017 

-2020, co przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Białogardzkim na lata 2017 -2020. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, 

Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rajmund Wasiak 
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Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLIV/204/2017 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w 

Powiecie Białogardzkim na lata 2017 -2020, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 7 

niniejszego protokołu. 

 

 

c) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych, co przedstawia załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, 

Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rajmund Wasiak 
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Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLIV/205/2017 

Rady Powiatu w Białogardzie sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 9 niniejszego 

protokołu. 

 

d)  przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2017-2022, co przedstawia załącznik nr 10 

do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2017-2022. 

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona 

Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIV/206/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2017-2022, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 11 niniejszego protokołu. 
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e) zmiany Uchwały Nr XXXIV/215/2013 z dnia 24 maja 2013 roku w sprawie 

wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których 

zarządcą jest Zarząd Powiatu Białogardzkiego, co przedstawia załącznik nr 

12 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował,               że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radny – Andrzej Siwek zapytał dlaczego z poprzedniej uchwały Rady Powiatu w tej sprawie 

wykreślono materiały wyborcze.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że w tej sprawie zapadł wyrok 

sądu zgodnie z którym nie można zwolnić żadnego podmiotu z pobierania tych opłat. Obecnie 

za wszystkie elementy, które będą stały w pasie drogowym będą pobierane opłaty.  

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/215/2013 z dnia 24 maja 2013 roku w sprawie 

wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, których zarządcą jest Zarząd 

Powiatu Białogardzkiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona 

Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIV/207/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/215/2013 z dnia 24 maja 

2013 roku w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla dróg, 

których zarządcą jest Zarząd Powiatu Białogardzkiego, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 13 niniejszego protokołu. 
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f) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Białogardzie na 

rok 2018, co przedstawia załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Białogardzie na rok 

2018. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLIV/208/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Białogardzie na rok 2018 w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 15 

niniejszego protokołu. 

 

g) ramowego planu pracy Rady Powiatu w Białogardzie na rok 2018, co 

przedstawia załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radny, a zarazem członek Komisji Budżetu i Finansów – Rajmund Wasiak zapytał 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, czy w planie pracy Komisji Budżetu i 

Finansów na 2018 rok zostały uwzględnione jego sugestie. 
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Radny, a zarazem Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk oświadczył, że 

przesłał radnemu informację w tej sprawie drogą elektroniczną.  

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ramowego planu pracy Rady Powiatu w Białogardzie na rok 2018. 

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marek Anusz, Rajmund Wasiak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLIV/209/2017 

Rady Powiatu w Białogardzie sprawie ramowego planu pracy Rady Powiatu w 

Białogardzie na rok 2018, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 17 niniejszego 

protokołu. 

 

 

h) Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2017, co przedstawia załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław 

Stanczewski, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Marek Anusz, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła Uchwałę Nr XLIV/210/2017 

Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, w brzmieniu 

jak przedstawia załącznik nr 19 niniejszego protokołu. 

 

i)  zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2017 – 2025, co przedstawia załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2017 – 2025. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław 

Stanczewski, Jerzy Żuk 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Marek Anusz, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością podjęła Uchwałę Nr XLIV/211/2017 Rady 

Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2017 – 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 21 

niniejszego protokołu. 

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w 

obradach XLIV Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 11
05

do godziny 11
22

. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował radnych, że obecnie 

rozpoczyna się procedura związana z uchwaleniem budżetu powiatu na 2018 rok. Następnie 

przypomniał, że Rada Powiatu będzie procedowała zgodnie z wytycznymi zawartymi w 

uchwale Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 24 września 2010 roku w sprawie trybu pracy 

nad projektem uchwały budżetowej. Następnie odczytał zapisy  § 12 tejże uchwały.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z projektem uchwały budżetowej 

Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok – załącznik nr  22 do protokołu, który zawiera również 

autopoprawkę. Poinformowała m.in., że projekt budżetu na 2018 zakłada dochody budżetu w 

wysokości 51.078.166,03 zł, z czego dochody bieżące w wysokości  50.974.166,03 zł i 

dochody majątkowe w wysokości 104.000 zł. Projekt budżetu zakłada również  wydatki w 

kwocie 52.513.257,48 zł. Wydatki majątkowe zostały ustalone na poziomie  3.103.449,20 zł. 

Oświadczyła, że różnica pomiędzy wydatkami a dochodami stanowi deficyt w wysokości 

1.435.091,45 zł, który zostanie pokryty przychodami z zaciąganych kredytów. Zaplanowano 

również rezerwy: ogólną  w kwocie  376.812,88 zł i celowe w wysokości 135.000 zł. 

Zaplanowany jest również limit z tytułu zaciągniętych zobowiązań i kredytów w wysokości:  

- do kwoty 1.000.000 zł na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 

budżetu Powiatu Białogardzkiego,  

- do kwoty 1.435.091,45 zł na finansowanie planowego deficytu, 

- 467.377,30zł  na spłatę  wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów, 

- do kwoty 2.615.980,45 zł. na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.  

 

Ad.3b) 

Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła poprosił przewodniczących 

poszczególnych komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji w sprawie 

przedłożonego projektu budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok. Przewodniczący 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto, Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów – Jerzy Żuk oraz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak 

poinformowali, że pozytywnie zaopiniowali projekt budżetu na 2018 rok. Natomiast 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury oświadczył, że komisja wydała negatywną opinię 

w tym zakresie. Opinie komisji stanowią załącznik nr 23, 24, 25 i 26 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.3c) 

Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła zapoznał radnych z pozytywną opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie projektu uchwały budżetowej 

Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok, w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2018 – 2025 oraz o możliwości sfinansowania deficytu 
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przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok, co przedstawia załącznik nr 

27, 28 i 29 do protokołu. Dodał, że opina dotycząca projektu budżetu na 2018 i wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2018 – 2025 uzyskała opinię pozytywną z zastrzeżeniami, a 

opinia dotycząca sfinansowania deficytu uzyskała opinię pozytywną. Przypomniał, że 

Skarbnik Powiatu podczas posiedzeń komisji szczegółowo wyjaśniała wspomniane 

zastrzeżenia.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła poinformował, że projekt 

budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok został również  pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku. Opinia w/w komisji stanowi załącznik nr 30 do 

protokołu. 

 

 

 

 

Ad.3d) 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że w wyniku rozpatrywania 

wniosków, które spłynęły z Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Rewizyjnej Zarząd 

Powiatu przychylił się do wniosku dotyczącego przesunięcia składki powiatu do 

Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie  do rezerwy ogólnej. 

Zmiana ta została zawarta w autopoprawce Zarządu Powiatu do  projektu budżetu Powiatu 

Białogardzkiego na 2018 rok.  Dodał, że oczekuje na rozstrzygnięcie walnego zgromadzenia 

członków Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie odnośnie 

wysokości składki na 2018 rok.  

 

 

Ad.3e) 

Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła ogłosił dyskusję nad projektem budżetu 

Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok.  

Radny – Jan Połuboczko oświadczył, że będzie namawiał wszystkich do głosowania przeciw 

temu budżetowi. Zdaniem radnego budżet został sporządzony w sposób niechlujny i 

niestaranny. Następnie uzasadnił swój pogląd. Poinformował, że na posiedzeniu Komisji 

Oświaty i Kultury on, a na  posiedzeniu Komisji Rewizyjnej radny Andrzej Siwek znaleźli w 

projekcie budżetu błąd, który do dnia dzisiejszego nie został poprawiony. Wspomniany błąd 

polega na tym, że w Zarządzaniu Kryzysowym zapisano 1.000.000 zł. Pani Skarbnik 

oświadczyła na komisji, że jest to pomyłka i do tej pory nikt tego nie poprawił i nie przesłał 

radnym poprawionego dokumentu. Radny przypomniał, że na posiedzeniu Sesji Rady 

Powiatu w Białogardzie, w marcu br. Starosta oświadczył, że będzie robiona droga Białogard 

– Nosówko. Radny stwierdził, że nie ma w planie na 2018 rok remontu tej drogi. 

Przypomniał, że było mówione, że w 2017 roku będzie opracowana dokumentacja techniczna 

dotycząca remontu tej drogi, a w 2018 będzie wykonana droga. Odnośnie spraw dotyczących 

szpitala w Białogardzie oświadczył, że nie ma w budżecie na 2018 rok zapisanych 

jakichkolwiek środków na pomoc dla tego szpitala. Poinformował, że na posiedzeniu Komisji 

Oświaty i Kultury sformułował wniosek odnośnie podziału środków zabezpieczonych na 

składkę do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie, a 

przesuniętych do rezerwy ogólnej. Podział miałby wyglądać następująco: 115.000 zł na 

remont skrzyżowania w Karlinie, a pozostałe środki na profilaktykę zdrowotną.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że nie będzie szeroko wypowiadał się na temat  projektu 

budżetu, tylko przedstawi fakty dotyczące tego dokumentu: 

- wydatki 52.513.257 zł, 
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- dochody niższe od wydatków o 1.435.000 zł.  

Oświadczył, że to świadczy o zaradności i gospodarności powiatu. Następnie przypomniał, że 

na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów zapytał o różnicę dotyczącą wynagrodzeń w 

starostwie w 2017 roku i na 2018 rok. W odpowiedzi uzyskał informację, że różnica między 

planem na 2017 i na 2018 rok wynosi 99.805,22 zł. i ten wzrost spowodowany jest 

koniecznością zaplanowania wydatków związanych z odprawą dla osób zajmujących 

stanowisko starosty i wicestarosty.  

Radna – Beata Pawlik przekazała stanowisko Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 

odnoście projektu budżetu na 2018 rok. Poinformowała, że klub będzie przeciw uchwale. 

Następnie umotywowała stanowisko klubu. Oświadczyła, że po raz kolejny nie uwzględniono 

żadnych postulatów i próśb radnych np. tych dotyczących remontów dróg. Następnie odniosła 

się do wniosku zgłoszonego podczas ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

dotyczącego rozdysponowania środków z rezerwy ogólnej, a do którego Starosta nawet się 

nie odniósł. Radna oświadczyła, że w ten sposób Starosta pokazuje jak ignoruje radnych 

opozycyjnych.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnośnie deficytu poinformował, że jest to normalne 

zwłaszcza w działalności samorządów powiatowych. Następnie odniósł się do stanowiska 

klubu odnośnie budżetu. Przypomniał, że przewodnicząca klubu informowała, że członkowie 

klubu będą przeciw, ponieważ żadne z ich oczekiwań nie zostało spełnione. Starosta 

stwierdził, że nie może się z tym zgodzić i przypomniał o inwestycjach jakie są zapisane w 

budżecie na 2018 rok. Odnośnie drogi do Nosówka poinformowała, że w 2017 roku 

przeznaczono środki finansowe na wykonanie projektu tej drogi. Etapem kolejnym będzie 

znalezienie możliwości dofinansowania remontu tej drogi. Poinformował, że całkowita 

wysokość tej inwestycji wynosi około 8.000.000 zł. Przypomniał, że o uzgodnieniach jakie 

zapadły w gronie starostów i przedstawicieli poszczególnych samorządów wchodzących w 

skład powiatu, że w danym roku będzie realizowana jedna inwestycja drogowa z danej 

gminy. W roku 2018 będzie realizowane jedno zadanie drogowe na terenie Gminy Karlino. 

Odnośnie zastrzeżeń dotyczących deficytu na 2018 rok stwierdził, że realizacja wszystkich 

proponowanych przez radnych inwestycji nie jest  możliwa, ponieważ  powiat przekroczyłby 

dopuszczalne wskaźniki. Następnie przypomniał radnym, że powiat do tej pory spłaca 

kredyty, które zostały wykorzystane na realizację inwestycji drogowych w poprzednich 

latach, a także na przebudowę i modernizację szpitala w Białogardzie. Budżet powiatu na 

2018 rok pogodził możliwości z oczekiwaniami, które są ogromne. Odnośnie odpraw dla 

niego i wicestarosty poinformował, że nie chce tej odprawy. Dodał, że jest to ustawowy 

obowiązek zabezpieczenia w budżecie środków na te odprawy. Odnośnie inwestycji 

drogowych na terenie Karlina dodał, że Zarząd Powiatu w Białogardzie po rozmowie z 

Burmistrzem Karlina zdecydował o wspólnej realizacji przebudowy skrzyżowania na terenie 

miasta Karlina. Oświadczył, że dziwi się radnym z terenu Gminy Karlino, którzy są przeciw 

budżetowi powiatu na 2018 rok, ponieważ w nim zawarte są inwestycje na ich terenie.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek oświadczyła, że na posiedzeniach dwóch komisji padała 

informacja, że w części opisowej jest błąd dotyczący nazwy działu i rozdziału. Konkretnie 

chodzi o zapis cyfrowy 801,80140. Opis dotyczy innych działów klasyfikacji budżetowej. 

Zadanie to jest opisane prawidłowo w części opisowej. W jednej tabeli, w jednym miejscu, te 

dwie linijki faktycznie zawierają błędny opis. Przypomniała, że na komisjach informowała 

radnych, że w uchwale, którą radni będą podejmowali oczywiście zostanie to poprawione. 

Poinformowała, że faktycznie nie drukowała tych trzydziestu stron. Stwierdziła, że jeśli to 

niezbędne, aby uznać ten dokument za prawidłowy może w tej chwili dostarczyć te 

dokumenty.  

Radny – Adam Kołacki odnosząc się do działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie 

stwierdził, że to co się stało z szpitalem w Białogardzie to według niego jest to skandal. 
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Odnosząc się do projektu budżetu stwierdził, że jego zdaniem to nie jest sytuacja normalna, 

że w budżecie zakłada się deficyt. Radny oświadczył, że bardzo się cieszy z faktu, że Starosta 

Białogardzki Tomasz Hynda poczuwając się do odpowiedzialności za np. obecną sytuację 

szpitala oświadczył, że nie chce odprawy. Radny stwierdził, że oczekuje od starosty, że 

przekaże odprawę na cel charytatywny.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że zaproponowany przez Zarząd 

Powiatu projekt budżetu powiatu na 2018 rok wyraża troskę o bezpieczeństwo finansowe 

powiatu na następne lata. Wicestarosta odniósł się do wniosku Komisji Oświaty i Kultury 

dotyczącej rozdysponowania składki jaką powiat przekazuje do Stowarzyszenia Inicjatyw 

Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie. Przypomniał, że Zarząd Powiatu zaprosił na 

swoje posiedzenia Burmistrza Karlina i wspólnie uzgodniono, że powiat będzie partycypował 

w kosztach przebudowy tego skrzyżowania. Dodał, że w dniu dzisiejszym przesłano pismo do 

Burmistrza Karlina w którym potwierdzono w/w ustalenia dotyczące tej inwestycji. Odnośnie 

inwestycji drogowych przewidzianych na 2018 rok przypomniał, że będą one realizowane na 

terenie Gminy Karlino. Odnośnie składki do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych w Białogardzie stwierdził, że Zarząd Powiatu przystał na propozycję radnych 

o przesunięciu jej do rezerwy ogólnej, pozostawiając tam 1 zł. Dodał, że jeśli walne 

zgromadzenie członków stowarzyszenia ustali składkę na 2018 rok będą podjęte rozmowy na 

ten temat.  

Radny – Rajmund Wasiak stwierdził, że odebrał wypowiedź Starosty Białogardzkiego 

Tomasza Hynda, która miała przekonać radnych do zagłosowania za budżetem powiatu jako 

swoiste pożegnanie Starosty z stanowiskiem. Następnie zapytał starostę czy będzie 

kandydował na radnego do powiatu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że nie zaspokoi ciekawości radnego.  

Radny – Rajmund Wasiak zapytał starostę i wicestarostę, czy zgodnie z przepisami Kodeksu 

Pracy regularnie wykorzystują przysługujące im urlopy pracownicze.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że wykorzystuje urlop zgodnie z 

obowiązującymi przepisami.  

 

Ad.3f) 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 

2018 wraz z wniesioną autopoprawką.  

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Andrzej Nowak, 

Piotr Pakuszto, Bogusław Stanczewski, Jerzy Żuk 

PRZECIW (9) 

Marek Anusz, Anna Kodź, Adam Kołacki, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie nie uchwaliła budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 

2018.  

 

 



 17 

Ad.4g) 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapytał radcę prawnego czy w takim 

przypadku właściwe jest głosowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w 

sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na 

lata 2018 – 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 31  do niniejszego protokołu. 

 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak oświadczyła, że wskazany projekt uchwały był 

konsekwencją przyjęcia uchwały w sprawie budżetu powiatu na 2018 rok. W przypadku, 

kiedy budżet na 2018 rok nie został przyjęty to Rada Powiatu nie powinna obradować nad 

projektem uchwały zmieniającej wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na 

lata 2018 – 2025. Dodała, że należałoby zdjąć z porządku obrad w/w projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zgłosił wniosek w sprawie zdjęcie z 

porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025. Zgłoszoną propozycję 

poddał pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech 

Potrzebowski, Andrzej Siwek, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

PRZECIW (2) 

Henryk Budzyła, Bogusław Stanczewski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów pozytywnie zaopiniowała wniosek w 

sprawie zdjęcia z porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 

2018 – 2025. 
 

Radny – Jan Połuboczko oświadczył, że z związku z tym, że budżet powiatu nie został 

uchwalony złożył wniosek o ogłoszenie piętnastominutowej przerwy na honorowe wyjście 

Starosty Białogardzkiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zgłoszony wniosek poddał pod 

głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Anna Kodź, Adam Kołacki, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski, Andrzej 

Siwek, Iwona Wysocka-Chudziak 

PRZECIW (8) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Andrzej Nowak, 

Piotr Pakuszto, Bogusław Stanczewski, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



 18 

Rajmund Wasiak 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Anusz 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów negatywnie  zaopiniowała wniosek  

o ogłoszenie piętnastominutowej przerwy w obradach sesji. 
 

 

Ad.4 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał radnych z informacją o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym, co przedstawia załącznik nr 32 

do niniejszego protokołu.  

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła wobec braku uwag i pytań 

poddał pod głosowanie informację o działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie 

międzysesyjnym, przedstawioną przez Przewodniczącego Zarządu – Tomasza Hynda. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Andrzej 

Nowak, Piotr Pakuszto, Bogusław Stanczewski, Jerzy Żuk 

PRZECIW (1) 

Wojciech Potrzebowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Marek Anusz, Adam Kołacki, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, Andrzej Siwek, Iwona 

Wysocka-Chudziak 

BRAK GŁOSU (1) 

Rajmund Wasiak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów przyjęła informację o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Ad.5 

1) Radny – Rajmund Wasiak stwierdził cyt.: „Chciałbym powiedzieć, że byłem 

przeciw przyjęciu protokołu z końca listopada. Zabrałem wtedy głos, pytałem, 

złożyłem wniosek do protokołu w trybie informacji publicznej; była dyskusja, 

przyznaję, że rozkładała mnie wtedy choroba, szum  na sali jak to pan 

przewodniczący czasami zauważa, a czasami nie, więc składałem go w trzech 

etapach. W protokole jest tylko jeden etap; jak gdyby czegoś tutaj zbrakło. Zasada 

jest taka - przynajmniej ja tak słyszałem  - że jeśli składam do protokołu, to chociaż 

jakiś wyciąg z protokołu powinien mi być dostarczony. Powinienem się podpisać 

pod tym, że tak właśnie brzmiało moje pytanie. Tu to się nie stało. W poprzedniej 

kadencji obecny Pan Przewodniczący raczył zostać Przewodniczącym z powodu 

śmierci poprzedniego Pana Przewodniczącego. Pamiętam, że też chciałem 
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sprostować protokół i był z tego wielki problem, bo Pan Przewodniczący nie potrafił 

odczytać tego co napisałem. Szkoda, że mi nie dał. Rada poprzedniej kadencji 

przegłosowała że tak powiem ten protokół świadcząc o tym, że ja nie wiem co 

powiedziałem, a teraz się upieram, że coś innego powiedziałem. Chcę sprostowania 

i nie wiem, może lepiej wiedzieli co ja mówiłem. Pamiętam, że zadawałem pytania, a 

w protokole było, że jest to oświadczenie. Ja wtedy nic takiego nie oświadczałem 

(…) dlatego nie przyjąłem tego protokołu, bo jestem przeciw i panie Starosto  

czekam na tą odpowiedź, na ten wniosek ”. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że z tego co pamięta 

to radny otrzymał odpowiedź. Przypomniał, że radny ma możliwość złożenia na 

piśmie uwag do protokołu. Przewodniczący stwierdził, że radny tego nie uczynił i w 

związku z tym protokół został poddany pod głosowanie.  

2. Radny – Jan Połuboczko  podziękował wszystkim radnym, którzy głosowali 

przeciw budżetowi powiatu na 2018 rok. Oświadczył, że Starosta stracił możliwość 

racjonalnego kierowania Powiatem Białogardzkim. Radny zaapelował do Starosty o 

ustąpienie z stanowiska i wymianę członków Zarządu Powiatu. 

3. Radny – Rajmund Wasiak zawracając się do Przewodniczącego Rady Powiatu 

stwierdził, że jego komentarze przekonują go, że Przewodniczący nic nie zrozumiał 

z jego wcześniejszej wypowiedzi. Poprosił, aby Przewodniczący nie komentował 

jego wystąpień.  

4. Radny – Marek Anusz odniósł się do stwierdzenia starosty, że radni  z terenu 

Gminy Karlino są przeciwni budżetowi powiatu na 2018 rok w którym to są zawarte 

inwestycje na terenie Gminy Karlino. Przypomniał o dyskusji jaka miała miejsce w 

tym roku  przy podziale środków z budżetu powiatu na ochronę zabytków. Radny 

wówczas prosił tylko o zwiększenie środków o 5.000 zł i przekazane ich na 

odbudowę pałacu w Lubiechowie. Wniosek radnego został negatywnie 

zaopiniowany i w rezultacie właściciele otrzymali tylko 5.000 zł. Przypomniał, że 

właściciele pałacu deklarowali, że po zakończeniu odbudowy rozpoczną działalność 

i zatrudnią około 15 osób z terenu powiatu. Przypomniał również, że 2 miesiące 

temu podczas posiedzenia Sesji Rady Powiatu zgłosił zapytanie czy dzieci z 

Zespołu Szkół Specjalnych mogłoby za darmo uczęszczać na basen w Białogardzie. 

W odpowiedzi poinformowano go, że jest to niemożliwe ze względu na brak 

środków finansowych. Radny stwierdził, że jest mu przykro, że w budżecie nie 

znalazło się 20.000 zł na ten cel. Podsumowując stwierdził, że z w/w powodów był 

przeciw budżetowi powiatu na 2018 rok. 

5. Radny – Wojciech Potrzebowski zapytał starostę, kiedy kolonoskop zakupiony 

przez spółkę Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie zacznie służyć 

mieszkańcom Powiatu Białogardzkiego. Następnie zaapelował do Wicestarosty 

Białogardzkiego Piotra Pakuszto, aby nie afiszował się na swoim profilu 

społecznościowym jako Święty Mikołaj dający prezenty. Oświadczył, że jest to 

również prośba mieszkańców szpitala w Białogardzie, aby Wicestarosta nie zbijał w 

ten sposób kapitału politycznego.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odpowiadając na sugestie radnego 

Wojciecha Potrzebowskiego oświadczył, że w oczach dzieci, które otrzymały te 

prezenty nie było polityki, tylko czysta radość. Podziękował za sugestię z której nie 

skorzysta. 

6. Radny – Adam Kołacki złożył oświadczenie cyt.: „na ostatniej sesji z tej oto 

trybuny, z której rzadko korzystam, gdyż uważam, że mogę się wypowiedzieć z 

mojego miejsca przedstawiłem Państwu sytuację w której to zwróciłem się w 

ramach informacji publicznej do Starosty o przekazanie mi kopi faktur za 
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zakupioną żywność, usługi cateringowe, wszystkie związane z tego rzeczami 

poniesionymi kosztami przez Starostwo Powiatowe. Zwróciłem się do Starosty o 

przekazanie mi w formie elektronicznej, szanując czas i koszty związane  z 

wytworzeniem tej informacji. Pan Starosta odpowiedział mi, że nie jest to 

możliwe. Więc jeśli w formie elektronicznej nie jest to możliwe to poprosiłem o 

kopię. Oczywiście też otrzymałem odpowiedź taką, że nie mogę  się zgodnie z 

ustawą o rachunkowości zapoznać itd. Na ostatniej sesji pokazałem wyrok 

Naczelnego Sądu Administracyjnego opisujący podobną sprawę, w którym to 

wyroku Sąd orzekł, że ma prawo każdy ubiegać się elektroniczne kopie, czy też 

informację przekazaną w sposób elektroniczny. Niestety nie podziałało to na Pana 

Starostę, utrzymywał swoje stanowisko. Skutkowało tym, iż 11 grudnia zwróciłem 

się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego ze skargą na tą czynność Pana 

Starosty. Jednocześnie tego samego dnia zwróciłem się z kolejnym pismem do 

Wojewody Zachodniopomorskiego z wnioskiem o wydanie rozstrzygnięcia 

nadzorczego, aby tę sytuację przeanalizował Wojewoda, w trybie nadzoru nad 

działalnością m.in. Pana Starosty uchylił zarządzenie w którym Pan Starosta 

nakłada opłaty za udzielenie informacji publicznej. Co się dzieje Szanowni 

Państwo – jedenastego składam pozew do sądu, informuję Wojewodę odrębnym 

pismem. Trzynastego dostaję podpisaną przez Pana Starostę generalnie pismo z 

którym podtrzymuje swoje stanowisko, ale jednocześnie trzynastego w godzinach 

późniejszych dostaję jednak dokumenty. Nie można było Panie Starosto na mój 

wniosek zrobić to elektronicznie. Nie poniósł by Pan jakichkolwiek kosztów, 

praca pracowników byłaby mniejsza. Odbieram to Panie Starosto, podobnie jak 

inne Pana działania – kieruje się Pan nie tymi standardami, którymi Pan się 

powinien kierować w stosunku do opozycji. Można było na samym początku to 

zrobić elektronicznie. Bardzo dziękuje, że Pani mi to przysłał, natomiast powinien 

Pan taką czynność wykonać od razu. Żadnego ukrywania faktur, prób zbycia mnie. 

To jest dowód na to, że my jako opozycja konsekwentnie będziemy działać tak jak 

działaliśmy do tej pory, będziemy tak działać w przyszłości. Nie będziemy się 

poddawali takim działaniom, które służą przeciąganiu, może zniechęceniu nas (…) 

Oświadczam, że Kołacki będzie cisnął, będzie czytał dokumenty i będzie pytał. 

Ani Pan Starosta, ani Zarząd, ani Przewodniczący czy też Powiatu, czy komisji 

mnie w tym nie zniechęci. Dziękuję bardzo”. 

7. Radny – Andrzej Siwek również złożył oświadczenie cyt.: „Po raz kolejny chcę 

oświadczyć z całą stanowczością - ani Pan Jacek Smoliński Wójt Gminy 

Białogard, ani siedzący tutaj Pan Jan Połuboczko, ani ja Andrzej Siwek przez 

moment nie mieliśmy pomysłu, żeby zlikwidować Stowarzyszenie Inicjatyw 

Społeczno -  Gospodarczych – żeby była jasna jasność i oczywista oczywistość. 

Straszenie powiedzmy ludzi, którzy tam pracują i ludzi, którzy zatrudniają innych  

tych, że znalazło się trzech powiedzmy oszołomów, którym się to nie podoba to 

przekracza ludzką przyzwoitość, żeby nie użyć innego słowa. Mam nadzieję Panie 

Starosto, w związku z tym, że Pan funkcjonuje w tym Stowarzyszeniu od lat, 

razem z Krzysztofem Bagińskim, że Panowie we dwóch wpłyniecie na Zarząd 

Stowarzyszenia po pierwsze, na zarząd Invest – Park po drugie, żeby to o czym 

mówiliśmy dzisiaj, czyli jasne, czytelne struktury zatrudnienia, opisane 

stanowiska, zarówno w stowarzyszeniu, zarówno w Invest – Parku dotarły do 

radnych, możliwie jak najszybciej. Jeśli Zarząd Stowarzyszenia  będzie 

występował o jakiekolwiek pieniądze to najpierw musi to przynieść i radnych 

przekonać, nie mnie jako delegata, czy Pana Połuboczko. Możemy mieć własne 

zdanie, ale Rada w moim przypadku Miejska, a tutaj Rada Powiatu może 
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powiedzieć Panie Połuboczko  nie ma Pan racji i ma Pan głosować za i tyle. I 

jeszcze raz  powtarzam: nie ja majstrowałem przy statucie w rok 2015, nie ja 

mówiłem o tym, że stowarzyszenie już się przeżyło i nie ja mówiłem o tym, że 

trzeba wyprowadzić Inkubator Technologiczny ze stowarzyszenia, bo taki był 

pomysł i to było publicznie. To jest jedno. Jeśli jesteśmy członkiem tego 

stowarzyszenia, póki co to mam nadzieję i wyrażam takie przekonanie, że Zarząd 

Stowarzyszenia będzie pukał tu do Rady, żeby go wysłuchać bo on ma pomysł. 

Nie Rada ma pukać do stowarzyszenia, do Zarządu – Rada nie jest petentem. Jeśli 

Panowie zapomnieliście to sobie przeczytajcie ustawę o samorządzie 

powiatowym. Rada Powiatu w siedemnaście osób, bez względu na to jakie mają 

swoje opinie, podziały itd. Rada Powiatu jest organem stanowiącym. Rada 

decyduje co się w powiecie dzieje, nie Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych, czy Invest – Park i publiczne takie opowiadanie, że nie będzie 

400.000 , my wzięliśmy kredyty. Kredyty trzeba spłacać, no to skoro wziąłeś te 

kredyty – żeby nie wymieniać personalnie – to teraz się zastanawiaj jak to teraz 

spłacić. Tyle i tylko tyle. Myślę, że to o czym się tutaj mówiło to do zarządu i 

stowarzyszenia i Invest Parku dotrze, a jak nie to niech sobie sesję obejrzą.” 

8. Radny – Jan Połuboczko przypomniał, że jest delegatem Rady Powiatu w 

stowarzyszeniu i ci radni powiatu, którzy na niego głosowali kierowali się tym, że 

potrzebne jest nowe spojrzenie  na to  stowarzyszenie. Następnie przypomniał, że 

stowarzyszenie na samym początku zrzeszało pięciu członków: Gminę Białogard, 

Miasto Białogard, Gminę Karlino, Gminę Tychowo i Powiat Białogardzki. 

Stwierdził, że chciałby wiedzieć jaki był powód opuszczenia stowarzyszenia przez 

Gminę Tychowo i Gminę Karlino. Pewnie brak przejrzystości i brak klarowności 

wydatków.  

9. Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła złożył wszystkim obecnym i 

mieszkańcom naszego powiatu najserdeczniejsze życzenia na Nowy Rok – 

zdrowia, wszelkiej pomyślności, spełnienia marzeń i wzajemnej życzliwości.  

 

Radni nie zgłosili innych interpelacji, zapytań, wniosków i oświadczeń. 

 

Ad.6 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że porządek Sesji został  

wyczerpany i zamknął XLIV Sesję  Rady  Powiatu  w  Białogardzie.  

 

Protokołowała: 

Anna Kaleja  

 

 

 

 

 

 


